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ZÁPISNICA 

z 1. zasadnutia KOMISIE PRE CIEĽ 2 ZELENŠIA NÍZKOUHLÍKOVÁ EURÓPA politiky súdržnosti EÚ 
pri  Monitorovacom výbore pre Program Slovensko 2021 – 2027 

 

Dátum a čas konania 9. máj 2023 o 10:00 h 

Miesto konania Slovenská inovačná a energetická agentúra, Bajkalská 27, Bratislava  

Predsedajúci Dušan Velič 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Zoznam účastníkov zasadnutia 

Príloha č. 3 Uznesenie č. 1/2023, 2/2023  

Príloha č. 4 Prezentácia 

 

1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie programu zasadnutia 
a voľba overovateľa. 

 
Otvorenie 
 
Prvé zasadnutie komisie pre CP2 (ďalej len „komisia“) otvoril predseda komisie p. Dušan Velič, privítal členov, 
pozorovateľov a hostí na prvom zasadnutí a vyslovil poďakovanie SIEA za poskytnutie priestorov pre zasadnutie 
komisie. Následne odovzdal menovacie dekréty členom a pozorovateľom komisie.  
 
Úvodné príhovory  
 
Predseda komisie D. Velič v úvode stručne zhrnul, že komisia sa bude venovať  prerokovaniu investícií 
schválených v Programe Slovensko zameraných na priority v oblasti energetickej efektívnosti a dekarbonizácie,  
životného prostredia a udržateľnej mestskej mobility - podpory cyklodopravy. Celkovo sú predmetom rokovaní 
komisie investície z Programu Slovensko v objeme vyše 2,2 miliardy Eur, čo predstavuje približne 53% celkovej 
alokácie pre CP2. Na prvé zasadnutie komisie sú predkladané Hodnotiace a výberové kritériá (HaVK) pre dopytovo 
orientované výzvy v rámci opatrení 2.8.2 v gescii MIRRI SR a opatrení 2.1.1, 2.1.2, 2.2.1 a 2.2.2 v gescii SIEA, 
ktoré spolu predstavujú investície v objeme 377,972,624 Euro (EÚ zdroj) - takmer 20% investícií v gescii komisie 
pre CP2. Súhrnná prezentácia z 1. zasadnutiu komisie tvorí prílohu 4 k zápisnici.  
 
Tajomníčka komisie Daniela Kerestešová prítomných informovala, že pôsobnosť komisie sa vzťahuje na cieľ 
politiky 2 Zelenšia nízkouhlíková Európa s výnimkou opatrení 2.8.1 Rozvoj verenej osobnej dopravy a 2.8.3 
Udržateľné mobilita Bratislavského samosprávneho kraja (BSK), ktoré patria do pôsobnosti komisie pre cieľ politiky 
3 Prepojenejšia Európa v gescii MD SR, ako aj a s výnimkou tých častí opatrení CP2, ktoré sú špecificky cielené 
na podporu MRK a kde poskytovateľom je Úrad splnomocnenca vlády pre rómske komunity – ide o časti opatrenia 
2.5.1, 2.5.3, 2.5.4, 2.5.5 – podpora prístupu k vode a časti  opatrenia 2.6.1, 2.6.2, 2.6.3 - podpora prechodu na 
obehové hospodárstvo. Tieto patria do pôsobnosti komisie pre MRK.  
 
Tajomníčka komisie ďalej požiadala prítomných o podpísanie dokumentov v súlade s čl. 5 štatútu komisie: 
Vyhlásenia o ochrane osobných údajov (podpisuje sa na dobu trvania členstva v Komisii) a Vyhlásenia o 
mlčanlivosti a vylúčení konfliktu záujmov (podpisuje sa 1x ročne). Sekretariát MV vypracoval pre členov MV aj 
komisií pri MV aj Doplňujúcu informáciu k Vyhláseniu o mlčanlivosti a vylúčení konfliktu záujmov pri výkone úloh 
súvisiacich s činnosťou MV a komisií pre Program Slovensko). Tajomníčka informovala aj  o povinnosti zdržať sa 
hlasovania k bodu programu, ktorý môže byť objektívne vnímaný ako konflikt záujmov (čl. 5, bod 12 štatútu komisie) 
a o povinnosti dotknutého člena komisie oznámiť túto skutočnosť tajomníkovi komisie.  
 
Predseda komisie ďalej informoval, že MV pre Program Slovensko na svojom 2. zasadnutí dňa 21.4.2023 schválil 
dodatok č.1 k štatútu a rokovaciemu poriadku komisie, ktorým sa doplnilo členstvo komisie. Po doplnení členstva 
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má komisia spolu 59 členov, z toho 44 členov s hlasovacím právom a 15 členov so štatútom pozorovateľa. Na 
základe pripomienok bolo členstvo komisie dodatkom č. 1 doplnené nasledovne:  
- o zástupcov zamestnávateľov – RÚZ, AZZZ a KOZ (po jednom členovi) 
- paritne za ústredné orgány štátnej správy po jednom zástupcovi MIRRI SR, MV SR a SIEA.  
- Za pozorovateľov boli doplnení SAV, SAMP a ÚMS.  
 
Predseda komisie prítomných informoval o uskutočnených a plánovaných rokovaniach MV a jednotlivých komisií 
pri MV: 
 
Uskutočnené zasadnutia ku dňu 9.5.2023: 
- MV pre Program Slovensko: 16/02 a 24/04/2023 
- komisia pre FST 4/4/23 a 28/4/23 
- prvé zasadnutia komisií pre CP1 (4/5/23) a pre CP5 a IÚR (5/5/2023).  
 
Plánované zasadnutia do konca mája 2023: 
- 10.06.2023 komisia pre CP4 Sociálnejšia inkluzívnejšia Európa 
- 16.06.2023 komisia pre MRK 
- 31.05.2023 tretie zasadnutie MV pre Program Slovensko 2021-2027 
 
Odporúčania z 1. zasadnutia komisie k predloženým HaVK budú, spolu s odporúčaniami iných komisií následne 
predmetom schvaľovania na 3. zasadnutí MV pre Program Slovensko 31. mája 2023. Na tretie zasadnutie MV 
plánuje MIRRI SR ako RO pre Program Slovensko predložiť aj Všeobecnú metodiku a kritériá na výber projektov, 
ktorú vo viacerých kolách prerokoval so zástupcami EK a SO. Schválením týchto dokumentov sa otvorí cesta k 
vyhláseniu prvých výziev z Programu Slovensko 2021-2027.  
 
Zástupca EK za DG REGIO p. Ctibor Kocman poďakoval MIRRI SR ako riadiacemu orgánu  (ďalej len „RO“) za 
zorganizovanie 1. zasadnutia komisie. Uvedomujeme si, že CP2 je najväčším a najprioritnejším cieľom v  PO 2021-
2027 a považujeme za úspech, že sa podarilo v krátkom čase zvolať zasadnutie tejto komisie a vybrať na rokovanie 
dve dôležité oblasti podpory – cyklodopravu a úspory energií. Dúfame, že sa na komisii budeme venovať nielen 
formálnym bodom rokovania, ale že budeme mať možnosť aj diskutovať o problematikách, ktoré budú predmetom 
formálneho schvaľovania. EK zaslala pripomienky k HaVK predkladaným na rokovanie tejto komisie, považujeme 
za dôležité ich prerokovať a odporúčať na schválenie MV, aby sa výzvy čo najskôr uverejnili a aby sa začali 
podporovať konkrétne projekty.  
 
Informácia o uznášaniaschopnosti výboru: 
 
Na 1. zasadnutí komisie bolo prítomných 31 členov komisie s hlasovacím právom do bodu 2 zasadnutia (vrátane). 
Následne sa počet prítomných zvýšil na 32. Zoznam účastníkov zasadnutia tvorí Prílohu 2 zápisnice. Svoju účasť 
písomne ospravedlnilo 5 nominovaných členov komisie – KOZ, Asociácia vodárenských spoločností, BBSK, MH 
SR, zástupkyňa občianskej spoločnosti p. Paulíková). Bola konštatovaná uznášaniaschopnosť komisie (boli 
prítomné najmenej dve tretiny členov komisie s hlasovacím právom).  
 
Schválenie programu zasadnutia: 
 
Dokumenty na rokovanie komisie boli členom a pozorovateľom komisie zaslané dňa 22.3.2023 na 
pripomienkovanie, formálna pozvánka a návrh programu boli zasielané dňa 21.4.2023. Predseda komisie 
informoval, že v bode Rôzne poskytne MIRRI SR informáciu o aktualizácii plánovaného harmonogramu výziev na 
rok 2023 pre opatrenia v rámci CP2. K návrhu programu neboli písomne doručené ani priamo na zasadnutí komisie 
vznesené dodatočné návrhy/pripomienky. Predseda komisie dal hlasovať o predloženom programe zasadnutia 
komisie.  
 
Výsledok hlasovania: schválené. Komisia pre CP2 schválila navrhovaný program 1. zasadnutia komisie bez zmien.  
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Na hlasovaní sa zúčastnilo:  31 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

 
Schválenie overovateľa zápisnice 
 
Za overovateľa zápisnice bola navrhnutá p. Jarmila Trenčanská (MPRV SR).  
 
Výsledok hlasovania: schválené. Za overovateľa zápisnice bola bez pripomienok schválená p. Jarmila Trenčanská, 
členka komisie za MPRV SR.  

 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  30 členov výboru 

za hlasovalo: 30 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 1 člen výboru- Jarmila Trenčanská  

 
2. Prerokovanie návrhu Hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP, v rámci 

opatrenia 2.8.2 Podpora cyklodopravy (poskytovateľ: MIRRI SR) 
 
Priebeh zasadnutia: 
 
Bod 2 programu zasadnutia komisie bol venovaný prerokovaniu návrhu HaVK pre hodnotenie žiadostí o NFP v 
rámci opatrenia 2.8.2 Podpora cyklodopravy – dopytovo-orientovaná výzva, kde poskytovateľom je MIRRI SR. 
Vyhodnotenie pripomienok a upravené návrhy HaVK boli členom a pozorovateľom komisie zaslané 4.5.2023. 
K pripomienkam zo strany EK sa uskutočnilo aj online klarifikačné stretnutie so zástupcami EK dňa 21.4.2023.  
 
Informáciu k bodu 2 predstavil A. Kosmovský, riaditeľ odboru programovania a metodiky sekcie Integrovaný 
operačný program (sIROP), MIRRI SR. P. Kosmovský zdôraznil, že v opatrení 2.8.2 ide o podporu cyklodopravy 
s cieľom zníženia emisií CO2, na rozdiel od podpory cykloturistiky v rámci CP5 Programu Slovensko. Prvý návrh 
výzvy už bol konzultovaný s viacerými partnermi, vrátane Cyklokoalície. Pôjde o dopytovo-orientovanú výzvu 
s alokáciou 20 miliónov Euro. Na rozdiel od IÚI alokácie v rámci opatrenia 2.8.2 vo výške 80 miliónov Euro, 
v dopytovo-orientovanej výzve nie je nutné podporovanú aktivitu kombinovať s inou aktivitou, nemusí ísť o súčasť 
integrovanej investície. Okrem hodnotiacich a výberových kritérií boli doplnené aj rozlišovacie kritériá.   
 
K poskytnutým informáciám uviedol A. Németh, generálny riaditeľ sekcie IROP, MIRRI SR dva postrehy: a) V rámci 
IROP 14-20 bolo v minulosti vyhlásených niekoľko výziev na podporu cyklodopravy, v rámci poslednej výzvy zo 
zdrojov REACTu bol o podporu veľký záujem, celkovo oprávnené výdavky prekročili 82 mil. eur, pričom alokácia 
bola 21 mil. eur. Schválené boli projekty celkovo za 40 mil. eur, pretože tieto získali maximálny počet bodov 
v hodnotení, dodatočné zdroje financovania sa našli úsporou v iných oblastiach. b) V predchádzajúcich výzvach 
bolo bodové hodnotenie výrazne vyššie, teraz sa pristúpilo k nižšiemu počtu bodov pri hodnotení. c) V rámci 
opatrenia 2.8.2 ide o podporu cyklodopravy (prednostne sa rieši doprava za prácou ako alternatívny typ dopravy, 
ktorý prispieva k zníženiu emisií), nie cykloturistiky, ktorá je predmetom podpory v rámci CP5 Programu Slovensko.  
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Diskusia k bodu 2: 
 
C. Kocman/DG REGIO/EK a) takisto zdôraznil, že v rámci priority 3 Udržateľná mestská doprava CP2 ide o projekty 
cyklodopravy, to znamená, že podpora nemá smerovať na cyklochodníky v rámci podpory cestovného ruchu. b) 
upozornil, že EK chýba na rokovaní komisie širšia diskusia o stratégii cyklodopravy ako takej, na čo nadväzujeme, 
čo chceme podporou dokázať, na základe akých strategických dokumentov. EK v pripomienkach odporúčala, aby 
projekty strategicky vychádzali buď z generelu dopravy alebo PUMM, ako je uvedené v PSK, ale SR je v tomto 
otvorenejšia a umožňuje preukázanie súladu so širším záberom stratégií, EK vyslovila kritiku v tomto smere. c) Pri 
rokovaniach o ďalších prioritách na komisii EK odporúča, aby sa najprv predstavilo širšie strategické zakotvenie 
diskutovaného opatrenia, cieľ definovaný v Programe Slovensko - čo chceme výzvami dosiahnuť, napr. práve pri 
cyklodoprave sa musíme zaoberať aj komplementaritou, čo sa rieši cez národné výzvy, čo cez územnú 
rozhodovaciu právomoc cez mechanizmus IÚI.  
 
Predseda komisie v reakcii na pripomienku EK vyslovil záväzok na ďalšom rokovaní komisie predstaviť aj 
strategický rámec diskutovanej podpory pred diskusiou o samotných hodnotiacich a výberových kritériách, 
prípadne zámeroch NP.  
 
M. Ovseník/ÚMS: a) Navrhované bodové kritériá dávajú len malú váhu súladu so spracovanou PUMM, pričom 
práve PUMM definuje priority jednotlivých úsekov cykloinfraštruktúry, vychádzajúc z kvalifikovaných meraní 
a dopravných prieskumov a modelov. Upozornil, že by sa mohlo stať, že niektoré úseky celkovej siete 
cyklodopravy, identifikované ako prioritné v PUMM, nemusia byť podporené, pretože dosiahnu v hodnotení menší 
počet bodov vzhľadom k tomu, že v danom okamihu daný úsek cyklodopravnej infraštruktúry nemusí takto 
zadefinované bodovacie kritériá naplniť. b) Rozčlenenie podpory VOD a cyklodopravy do dvoch samostatných 
opatrení v rámci priority 3 Udržateľná mestská mobilita cieľa politiky 2 Programu Slovensku sa nejaví ako ideálne 
vzhľadom na potrebu riešenia vyvolaných investícií, vrátane cyklodopravy, v nadväznosti na TEN-T investície. 
Navrhol zvážiť zmenu v tejto oblasti.  
 
Albert Németh/MIRRI SR: K pripomienke b) p. Kocmana/EK: V IROPe sa nefinancovali len PUMM, ale aj RIÚS. 
PUMM boli povinné pre MFO, ale mali ich aj jednotlivé kraje. Avšak sú určité oblasti, ktoré takýto strategický 
dokument nemali, preto sme sa v PO 2021-27 snažili rozšíriť portfólio. K pripomienke b) p. Ovseníka/ÚMS: Aj 
Program Slovensko 2021-2027 aj IROP v PO 14-20 má VOD a cyklodopravu definovanú v rámci dvoch 
samostatných opatrení. V prípade získania širšej podpory pre spojenie VOD a cyklodopravy do jedného opatrenia, 
je možné takúto zmenu zvážiť v budúcnosti. K celkovej sieti cykloinfraštruktúry/hlavným dopravným tepnám 
Eurovela, ktoré prechádzajú aj Slovenskom - jedna prechádza východným Slovenskom, druhá od Bratislavy ku 
Komárnu. Medzitým je však oblasť, ktorá sa ťažko dá prepojiť na hlavnú dopravnú tepnu.  
 
P.Kosmovský/MIRRI SR: poďakoval EK, že podčiarkli skutočnosť, že v opatrení 2.8.2 má ísť o dopravné riešenia. 
Vo vzťahu k pripomienke p. Ovseníka k súladu so strategickými dokumentami objasnil, že kritérium je vylučujúce, 
nie bodové, jeho váha je zásadná, projekt, ktorý nebude v súlade s nejakým zo strategických dokumentov, nemôže 
prejsť hodnotením. K otázke, prečo sa nepožaduje súlad len s PUMM: PUMM, financované z IROP v PO 14-20, 
boli požadované a financované len pre krajské mestá a VÚC, ale v novom PO 21-27 sme nechceli vylúčiť z podpory 
cyklistickej dopravy menšie mestá, ktoré potrebu financovania cyklodopravy majú, ale nemajú spracované PUMM. 
Deliaca línia s POO je nastavená tak, že aj POO je zameraný na väčšie mestá, ak by sme menšie mestá vylúčili 
z podpory z PSK, nemali by priestor financovať si svoje cyklodopravné projekty.  
 
Ivana Ševčíková/DG REGIO/EK: Upozornila na preklep v rámci kritéria 3.1 Vecná oprávnenosť výdavkov projektov, 
v popisu hodnotenia je referencia na riadiacu dokumentáciu IROP – potrebné upraviť na Program Slovensko.  
 
Následne po diskusii dal predseda komisie v súlade s čl. 5 rokovacieho poriadku komisie hlasovať o odporúčaní / 
neodporúčaní predloženého návrhu HaVK pre hodnotenie žiadostí o NFP pre opatrenia 2.8.2 Podpora 
cyklodopravy (poskytovateľ: MIRRI SR) na schválenie MV pre Program Slovensko 2021-2027.  
 
Výsledok hlasovania: Návrh HaVK pre hodnotenie žiadostí o NFP pre opatrenie 2.8.2 Podpora cyklodopravy 
(poskytovateľ: MIRRI SR) bol odporúčaný na schválenie MV pre Program Slovensko 2021-2027.  
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Na hlasovaní sa zúčastnilo:  31 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

 

3. Prerokovanie návrhu Hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP, v rámci 
opatrení 2.1.1, 2.1.2, 2.2.1 a 2.2.2 (poskytovateľ: SIEA) 

 
Priebeh zasadnutia: 
 
Bod 3 programu zasadnutia komisie bol venovaný prerokovaniu návrhu HaVK pre hodnotenie žiadostí o NFP (pre 
dopytovo-orientované výzvy) v rámci nasledujúcich opatrení v gescii SIEA:  
 

- 2.1.1  Zlepšovanie energetickej efektívnosti v podnikoch 
- 2.1.2  Znižovanie energetickej náročnosti verejných budov 
- 2.2.1  Podpora využívania OZE v podnikoch na báze aktívnych odberateľov elektriny,  

samospotrebiteľov energie z OZE a komunít vyrábajúcich energiu z OZE 
- 2.2.2  Podpora využívania OZE v systémoch zásobovania energiou 

 
Vyhodnotenie pripomienok a upravené návrhy HaVK boli členom a pozorovateľom komisie zaslané 4.5.2023. 
K pripomienkam zo strany EK sa uskutočnilo aj online klarifikačné stretnutie so zástupcami EK dňa 26.4.2023.  
 
Informáciu k bodu 3 predstavil p. Michal Fiala, riaditeľ sekcie implementácie fondov EÚ, SIEA. P. Fiala prezentoval 
komplexnú informáciu o skúsenostiach SIEA z programového obdobia 14-20, východiskách podpory v rámci 
priority 2P1 energetická efektívnosť a dekarbonizácia CP2, o všetkých opatreniach v rámci priority 2P1 CP2 ako aj 
opatreniach na podporu energetickej efektívnosti z FST v gescii SIEA, komplementaritách s inými zdrojmi podpory 
aj vysvetlenie logiky rozdelenia alokácie medzi dopytovo-orientovaný mechanizmus a mechanizmus IÚI, ako aj 
plánovanom harmonograme vyhlasovania výziev (pripomienka EK). Opatrenia SIEA, ktorých HaVK sú predmetom 
1. zasadnutia komisie, vybrala SIEA ako prvé, lebo sú kľúčové z pohľadu vyhlásenia výziev v čo najkratšom čase 
a z pohľadu absorpčnej kapacity a dopytu zo strany potenciálnych prijímateľov. P. Fiala predstavil filozofiu 
nastavenia výziev v rámci predstavovaných opatrení: Po analýze kritérií uplatňovaných pre oblasť energetickej 
efektívnosti v OP KŽP 14-20 a vzhľadom na to, že sa chceme zamerať na dosiahnutie cieľov vyplývajúcich zo 
smerníc EP a Rady EÚ pre energetickú efektívnosť a využívanie OZE, pre ktoré sú cieľové hodnoty nastavené aj 
v Programe Slovensko, sme sa rozhodli, že nebudeme aplikovať hodnotiace kritériá, t.j. proces odborného 
hodnotenia. SIEA bude vyhlasovať otvorené výzvy s viacerými hodnotiacimi kolami. V posledných hodnotiacich 
kolách sa bude aplikovať výberové kritérium - princíp hodnoty za peniaze. Pokiaľ ide o rozdelenie alokácie medzi 
dopytovo-orientovanú výzvu a IÚI v rámci opatrenia 2.1.2, predbežne sa uvažuje s takým prístupom, že v rámci IÚI 
alokácie si územie definuje, ktoré verejné budovy sú kľúčové pre podporu, pričom naplnenie ukazovateľa bude 
kľúčové na úrovni daného kraja / územia UMR, nie na úrovni každého jednotlivého projektu. Podrobné informácie 
k jednotlivým opatreniam sú v prezentácii v prílohe.  
 
Diskusia k bodu 3:  
 
Ctibor Kocman/DG REGIO/EK: Vyslovil súhlas s tým, že efektivita výdavkov bola zvolená ako hlavné kritérium. EK 
uvítala, že debarierizácia, zelené opatrenia, elektromobilita a hospodárenie s dažďovou vodou boli zahrnuté 
nediskriminačným spôsobom do týchto opatrení.  Pripomienky EK týkajúce sa začlenenia „zelených“ opatrení pri 
podpore verejných budov boli zapracované, debarierizácia a zelené opatrenia nebudú vstupovať do vzorca pri 
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výpočte hodnoty za peniaze. Hospodárenie s dažďovou vodou a elektromobilita budú zrejme špecifické pre 
špecifický typ verejných budov. Jediná pripomienka, ktorá nebola zapracovaná a ktorú EK považuje za dôležitú, je 
zohľadnenie iniciatívy New European Bauhaus (NEB) pri podpore verejných budov. SR by to mala brať ako 
príležitosť zakomponovať niečo naviac, nie to hneď na začiatku vynechať alebo zavrhnúť. Keďže EK nemieni 
zdržiavať schvaľovanie, odporúča dopracovať koncept  NEB aspoň do budúcich výziev.   
 
J. Plesník/SAMP: a) odporúčal podporiť MSP cez regionálne klastre, tak sa vyhnúť príprave schém štátnej pomoci, 
b) odporúčal nastaviť kritériá, MU a priradiť k nim zdroje financovania, otočiť princíp „hodnoty za peniaze“ na 
„peniaze pre hodnotu.“ Ako dobrý príklad uviedol TSK, ktorý má  spravenú Nízkouhlíkovú stratégiu, na ktorú dal 
vypracovať metodiku s benchmarkami, nastavil to na princípe zavádzania prvkov obehového hospodárstva, 
nastavil, kedy sú splnené kritériá environmentálnych záväzkov SR, ekonomickej udržateľnosti a sociálnych 
dopadov na občanov SR. c) podporiť integráciu – t.j. spoluprácou samosprávy, univerzít a podnikateľov – a tak 
vytvoriť komplexné riešenia komunitných sietí v energetike. 
 
J. Ridzoň/MIRRI: ďakujeme za podnety, mnohé z nich nevieme vyriešiť na tomto fóre, niektoré podnety sú dokonca 
až na PO 28-34. V Programe Slovensko sme šli počtom MU na tretinu v porovnaní s PO 14-20, cieľom bolo lepšie 
sa zamyslieť nad tým, čo chceme dosiahnuť a čo budeme vykazovať. Aj vzhľadom k nadštandardnej inflácii 
v našom regióne sa budeme v revízii venovať úprave ukazovateľov. Všetky prípadné revízie budú robené rovnako 
partnersky ako Program. Program Slovensko má zadefinované cieľové skupiny zámerne široko, až samotná výzva 
zadefinuje oprávnených prijímateľov.  
 
P. Fiala,/SIEA: Ďakujeme za podnety, klastre je možné podporiť, ale pravidlá štátnej pomoci budú zrejme musieť 
byť uplatňované. K podnetu „peniaze pre hodnotu“ - alokáciu aj cieľ už máme stanovené, toto sme chceli 
zakomponovať do výberového kritéria.  
 
M. Olejníková/SZVT: a) Je z opatrenia 2.3.1 oprávnená rekonštrukcia miestnych energetických sietí? Alokácia sa 
javí ako nedostatočná, uvažuje sa o zvýšení alokácie? B) Kto bude oprávneným žiadateľom z opatrenia 2.2.4 
Podpora geotermálnej energie? c) Oprávneným prijímateľom v opatreniach 2.1.1 a 2.2.1 budú MSP aj veľké 
podniky? Je definícia podniku ako oprávneného subjektu ohraničená, resp., aký typ podnikateľského subjektu bude 
oprávnený?   
 
Michal Fiala/SIEA:  Uvedomujeme, že alokácia pre opatrenie 2.3.1 aj 2.2.4 je nedostatočná. Našou ambíciou je pro 
prehodnocovaní alokácií Programu Slovensko, aby naše priority boli navýšené. Na rozdiel of OP KŽP 14-20 
(podpora len pre podniky v priemyselnom sektore), bude podpora  z Programu Slovensko 2021-2027 otvorená pre 
celý podnikateľský sektor. Podpora bude pre MSP aj veľké podniky, okrem opatrenia Zelená podnikom – len MSP.  
 
L.Budziňáková/PSK: Budú oprávnenými prijímateľmi aj cirkevné organizácie (napr. v 2.1.2 podpora pre budovy, 
v ktorých sú cirkevné školy, cirkevné sociálne zariadenia a pod)? K oprávnenému obdobiu – budú investície 
preplácané aj spätne? K definícii podniku - budú oprávnenými prijímateľmi aj príspevkové organizácie, ktoré majú 
podnikateľskú činnosť? Celkovo sa nám legislatívne prostredie javí ako nepripravené na tieto výzvy, právnické 
osoby nemôžu dodávať prebytok elektriny do siete, už by sme vedeli fungovať ako energetická komunita, ale nie 
je na to nachystané legislatívne prostredie. Upozornila na možné riziko vyplývajúce z toho, že už teraz si potrebujú 
chystať projektové dokumentácie či začať VO, ale ak sa procesy neukončia do konca roku 2023, môže nastať 
zdržanie v súvislosti so zmenou stavebného zákona od 1.4.2024, ku ktorej ešte nie sú pripravené príslušné 
vykonávajúce predpisy (závisí od toho, či stavebné povolenie bude/nebude požadované ako podmienka 
predloženia žiadosti). 
 
J. Ridzoň/MIRRI SR: Cieľové skupiny máme v Programe Slovensko nastavené široko, cirkevné organizácie sú 
zahrnuté v cieľových skupinách naprieč Programom Slovensko tam, kde to dáva zmysel. Oprávnení prijímatelia 
budú definovaní vo výzvach. V súlade s legislatívou EÚ pre investície z politiky súdržnosti 21-27 je obdobie 
oprávnenosti definované od 1.1.2021, pričom investície musia stále pretrvávať (pri schvaľovaní ŽoNFP). Pri 
projektoch TP je pre všetky subjekty definované obdobie oprávnenosti od 1.1.2023. Sme pripravení navýšiť 
alokácie do opatrení v rámci priority energetická efektívnosť a dekarbonizácia, predpokladáme tu veľký dopyt.  
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M. Ilovič/SIEA: komunálna energetika je téma, ale bude to trvať minimálne rok, kým bude vytvorené prostredie pre 
fungovanie komunitnej energetiky (rovnaký stav napr. v ČR – nemajú legislatívu, ale na úrovni regulátora majú 
predpis, ktorý umožňuje v oklieštenej podobe prevádzkovať energetickej komunity). V SR sú energetické komunity 
a spoločenstvá definované v legislatíve, ale chýba vykonávací predpis (ÚRSO) a praktická aplikácia, bude 
potrebné dobehnúť napr. zúčtovací systém. SIEA má úlohu (posunutú z MH SR) podporovať rozvoj energetických 
komunít, SIEA to bude robiť, keď budú jasné pravidlá hry. To isté platí aj pre opatrenia 2.3.1. 
 
L.Budziňáková/PSK: Upozornila tak na riziko čerpania - praktického hľadiska, ak dnes urobíme opis predmetu 
zákazky na fotovoltiku, vyhlásime VO, môžeme mať projektovú dokumentáciu v septembri  2023 a stavebné 
povolenie do konca roku 2023 a vtedy vieme ísť do výzvy vyhlásenej v roku 2024. Ak neurobíme tieto kroky do 
konca r. 2023, reálne po voľbách budeme vedieť spustiť VO na projektové dokumentácie vo februári 2024, t.j. 
právoplatné stavebné povolenie by bolo zrejme vydané až ku konca roku 2024. Reálne čerpanie takto vychádza 
najskôr na rok 2025.  
 
J. Plesník/SAMP: Pôjde to rýchlejšie, ako si myslíme, EÚ taxonómia je rozpracovaná pre financovanie 
energetických komunít, ÚRSO bude musieť rýchlo reagovať. Klastre, združené pod Národnou platformou 
energetických a environmentálnych klastrov v regiónoch, už pracujú na tom, robia s holdingom teplárenských 
spoločností, s lokálnymi distribučnými sieťami. Okrem toho, Družstevná banka ponúkla dofinancovať potrebnú 
čiastku vo vyššom objeme ako z Programu Slovensko. 
 
M. Fiala/SIEA: v reakcii na krátky dopyt predsedu komisie potvrdil, že SIEA plánuje diskutované výzvy vyhlásiť 
v 3Q/2023. Na otázku p. Olejníkovej/SZVT, či budú výzvy SIEA plánované v roku 2023 zohľadňovať nové 
aktualizované GBERy, potvrdil, že budú.  
 
Následne po diskusii dal predseda komisie v súlade s čl. 5 rokovacieho poriadku komisie hlasovať o odporúčaní / 
neodporúčaní predloženého návrhu HaVK pre hodnotenie žiadostí o NFP (dopytovo-orientované výzvy) pre 
opatrenia 2.1.1, 2.1.2, 2.2.1, 2.2.2 (poskytovateľ: SIEA) na schválenie MV pre Program Slovensko 2021-2027.  
 
Výsledok hlasovania: Návrh HaVK pre hodnotenie žiadostí o NFP (dopytovo-orientované výzvy) pre 
opatrenia 2.1.1, 2.1.2, 2.2.1, 2.2.2 (poskytovateľ: SIEA) bol odporúčaný na schválenie MV pre Program 
Slovensko 2021-2027.  
 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  32 členov výboru 

za hlasovalo: 32 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

 
4. Rôzne 

 
J. Ridzoň/MIRRI SR informoval o nasledujúcich skutočnostiach: 
 
1. Po dohode s SO bude RO jedenkrát ročne v prvom kvartáli na každej tematickej komisii pri MV prerokovávať 

stav kontrahovania a čerpania investícií v rámci opatrení v gescii danej komisie, z čoho môžu vzísť podnety 
pre revíziu Programu Slovensko.  

2. Revízie Programu Slovensko by sme chceli držať na počte 1x ročne, okrem „silných“ investičných rokov.  
3. Informoval o harmonograme plánovaných výziev v  cieli politiky 2 na rok 2023 - informácia je súčasťou 

prezentácie a tvorí Prílohu 3 zápisnice.  
 
 
 
Diskusia: 
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A.Németh/MIRRI: V reakcii na pripomienku p. Budziňákovej/PSK ohľadom novely stavebného zákona upozornil, 
že príde aj k zmene územno-plánovacej dokumentácie, bude potrebná aktualizácia napr. aj pre opatrenie 2.8.2. 
 
M.Ovseník/SAMP: Zaujímal sa o termín prvého zasadnutia komisie pre CP3. Sektor dopravy je jeden 
z najdôležitejších sektorov z pohľadu dosahovania nízkouhlíkových cieľov. Poukázal na skutočnosť, že je ťažké 
nastaviť deliace línie cieľov politiky 2 a 3, aj na možné časové nesúlady pri výzvach z CP2 a CP3, vzhľadom na 
rôzne SO. Vyslovil prosbu smerom ku koncentrácii tematických opatrení a SO.  
 
Predseda komisie a J. Ridzoň/MIRRI SR informovali, že termín zasadnutia komisie pre CP3 ešte nebol stanovený. 
K vzájomnej spolupráci medzi komisiami a možnosti kombinovaných výziev – na komisiách pre CP2 a CP3 bude 
priestor aj na diskusiu o lepšej koncentrácii a plánovania investícii v čase.  
 
A.Németh/MIRRI: Uviedol príklad z Maďarska: VOD presunuli z regionálneho OP do cieľa doprava, v ČR je 
obdobný trend. Cyklodoprava je oddelená, keďže má inú povahu, svojím dosahom je bližšie k CP2.  
 
M. Drotár/MIRRI: zdôraznil, že priestor na kombináciu aktivít  zo ŠC 2.8 je práve na úrovni integrovaných územných 
stratégií – každé z opatrení v ŠC 2.8 má IÚI alokáciu. Ak je zámer územia kombinovať aktivity VOD a cyklodopravy, 
práve IÚI mechanizmus poskytuje priestor na kombináciu aktivít do jednej IÚS.  
 
C. Kocman/DG REGIO/EK: Vyslovil presvedčenie, že schválením kritérií na výber projektov pre opatrenie 2.8.2. aj 
pre príslušné opatrenia v oblasti energetickej efektívnosti a OZE na dnešnom zasadnutí sa otvorila cesta 
k vyhláseniu výziev a samotnej implementácií, možné problémy bude potrebné riešiť počas implementácie.  
 

5. Záver 
 
Predseda komisie poďakoval všetkým za účasť. Ďalšie zasadnutie komisie pre CP2 bude zvolané podľa potreby 
v nadväznosti na predloženie ďalších návrhov HaVK alebo zámerov NP.  
 
 

Meno  Dátum  Podpis 

Daniela Kerestešová Tajomník 
Komisia pre cieľ politiky 2 

  

Jarmila Trenčanská Overovateľ  
Komisia pre cieľ politiky 2 

  

 Predseda  
Komisia pre cieľ politiky 2 
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Použité skratky: 
 

AK  administratívne kapacity 

APZD SR Asociácia priemyselných zväzov a dopravy 

AZZZ SR  Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR 

BBSK Banskobystrický samosprávny kraj 

CP  cieľ politiky 

DG EMPL  DG Employment, EK 

DG REGIO DG Regional and Urban Policy  

EK Európska komisia 

ESF Európsky sociálny fond 

FST Fond spravodlivej transformácie 

GBER General Block Exemption Regulation 

HaVK Hodnotiace a výberové kritériá 

HSR SR  Hospodárska a sociálna rada SR 

IROP Integrovaný regionálny operačný program 

IÚI  integrované územné investície  

IÚR  integrovaný územný rozvoj 

KOZ SR  Konfederácia odborových zväzov SR 

MD SR Ministerstvo dopravy SR 

MFO Mestské funkčné oblasti  

MH SR Ministerstvo hospodárstva SR 

MIRRI SR   Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR 

MPRV SR Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR 

MPSVR SR Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR 

MRK  marginalizované rómske komunity 

MSP malé a stredné podniky 

MŠVVaŠ SR Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR 

MU  Merateľný ukazovateľ 

MV Monitorovací výbor pre Program Slovensko 2021 - 2027 

MV SR Ministerstvo vnútra SR 

MZ SR Ministerstvo zdravotníctva SR 

MŽP SR Ministerstvo životného prostredia SR 

OP KŽP Operačný program Kvalitna životného prostredia 

OZE Obnoviteľné zdroje energie 

PO programové obdobie 

POO Plán obnovy a odolnosti 

PSK Prešovský samosprávny kraj 

PUMM Plán udržateľnej mestskej mobility 

RIÚS Regionálne integrované územné stratégie 

RO  riadiaci orgán 

RÚZ  Republiková únia zamestnávateľov  

SAMP Slovenska asociácia malých a stredných podnikov a živnostníkov 

SAV Slovenska akadémia vied 
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SIEA Slovenská inovačná a energetická agentúra 

SO  sprostredkovateľský orgán 

SOPK Slovenská obchodná a priemyselná komora 

SR  Slovenská republika 

SZVT Slovenský zväz výrobcov tepla 

TP  technická pomoc 

TSK Trnavský samosprávny kraj  

ÚMS Únia miest Slovenska 

ÚOŠS  ústredné orgány štátnej správy 

ÚRSO Úrad pre reguláciu sieťových odvetví 

ÚSVRK SR  Úrad splnomocnenca vlády Slovenskej republiky pre rómske komunity  

ÚSVROS Úrad splnomocnenca vlády Slovenskej republiky pre rozvoj občianskej spoločnosti 

ÚVO Úrad pre verejné obstarávanie 

VOD Verejná osobná doprava 

ZMOS Združenie miest a obcí Slovenska 

ZP základné podmienky 

ŽoNFP Žiadosť o nenávratný finančný príspevok 

 
 


